
 

Zápis z jednání: Projednání možné podpory pro území po bývalých vojenských 
újezdech  
  
Dne 12. 4. 2022, ve 14:00 v Praze  
Přítomni (připojeni přes MS Teams): zástupce SČK, KVK, LBK, PLK, OLK, JČK a agentury CzechInvest 
  
Cíle jednání: Shrnout pozici vojenských újezdů, představit existující nástroje a aktivity (národní/krajská úroveň) a 
navrhnout další postup  

  
B. Hanousková  
- představila současnou podobu podpory (tematické zaměření) VÚ v AP SRR, a dále nástroje podpory 
HSOÚ   
- ukázali jsme základní data (5 indikátorů, která vymezují HSOÚ pro SRR), kde souhrnně VÚ nedopadla 
tak špatně  
- za každé území jsme představili hlavní rizikové faktory a pozitivní potenciál dalšího rozvoje území, 
představili jsme čerpání z fondů EU   
  

Brdy   
SČK - Veselský Jan  

o vymezení HSOÚ pro VÚ Brdy není zcela šťastné (myslí si i starostové)  
o obce se rozrostly, řada problémů: příliv turistů (po covidu-19 horší situace), stát je v 
tom nechal sám, obce nejsou připraveny na realizaci velké infrastruktury související s 
cestovním ruchem (především zvýšenou dopravou a nedostatkem parkovacích ploch), 
chybí jim impuls, podnikatelská základna je slabá, pozemky jim nepatří (majiteli jsou 
Vojenské lesy, Lesy ČR, arcibiskupství apod.)  
o obce dostaly úkol celé území zabezpečit (např. hasičské standardy, výjezdové časy), 
nutné vydefinovat společné jmenovatele pro všechny VÚ a tím se zaměřit, konkrétní 
zacílení (viditelný nástroj)  
o Cestovní ruch – infrastruktura, velká zodpovědnost a povinnost při správě území, 
vodovody a kanalizace  
o Požadavek: zacílit (zaměřit se) na 1 až 3 oblasti  
o Dopadové plochy jen dvě + cvičiště – není problém s rozvojem území,  

Závěr: podpora při správě území (bezpečnost), CR infrastruktura, vodovody, kanalizace, menší rychlý 
nástroj pro pomoc obcím  
  
PLK – Michalec Miloslav   

o masivní program Plzeňského kraje pro podporu obnovy venkova (podpora stabilizace 
venkova: kapličky, školky, obecní majetek, silnice atd. do 1500 ob./2000 ob. atd., brdské 
obce dostanou peníze vždy), každý rok 110 mil. Kč, pokud žádost podala obec z Brd, dotaci 
dostala  
o dotace na územní plány (a změny ÚPD)  
o CR je limitován CHKO Brdy – není problém  
o problém je pouze u vodního díla Amerika (poldr, nádrž) – Správa parku CHKO Brdy a 
Armádou ČR, kde je problém (má území v chráněném pásmu, MO – nechce schválit 
vodohospodářský prvek -> zpracovávají aktualizaci ZUR, Amerika – zdroj pitné vody (bude 
konflikt)  
o problém hasiči, území není zcela očištěno (ale nepředstavuje zásadní problém)  
o území nemá zájem o rozvoj území  
o fenomén chatařů je pozitivní  

Závěr: nechtějí uvnitř další rozvoj, stabilizace, nutná podpora při správě území (požární bezpečnost), 
výborná komunikace se starosty  



 

  
Milovice-Mladá  
Veselský – intenzivní jednání a spolupráci mezi krajem a obcemi  

o poměrně bohatá oblast, příklad dalšího území, která apriori nespadá mezi HSOÚ 
(nechtějí být zcela odstranění, jednorázový nástroj chtějí)  
o čeká se na další vývoj, co s krajskými pozemky (letiště Boží Dar, Benátecký vrch, 
Lipník)  

Závěr: příprava memoranda o spolupráci, probíhá změna územního plánu města Milovic (dotkne se i 
krajských pozemků), počítá se s tvorbou územní studie pro specifikace dalšího vymezení území 
  

Ralsko  
SČK – Veselský Jan – 1 obec, zbytek v LIB, týká se nás spíše okrajově 

LBK – Šiftová Zuzana  
o komunikují, vytipovávají projekty, společné problémy  
o to, co chce kraj podporovat je v AP 21-2,   
o HSOÚ-VÚ se kloní k podpoře  

Závěr: setrvání v HSOÚ, souhlasí se současným vymezením podpory 

  

Dobrá voda  
JČK - Martin Plucha   

o Podporuje PRV (100 mil. Kč, další KDT více jak 300 mil. Kč)   
o lokalita je zaměřená na CR  
o podpora setrvání v HSOÚ (ekologické zátěže, mnoho objektů k demolici)  

Závěr: zůstat v HSOÚ, podpora demolic?  
  

Czech Invest  
Tomáš Tázlar  

o Investiční pobídky – není požadovaná vyšší kvalita, kritériem je pouze výše investice  
o BF a demolice – DT regenerace BF pro podnikatelské využití, nikdy nebyla umožněna 
čistá demolice (vždy pouze rekonstrukce, tedy demolice – rekonstrukce – podnikání)  
o Passportizace – do úrovni POU, dodají informace o rizicích spojených s podnikáním na 
daném území DT Smart Parks for the Future – možnost o vytvoření malé podnikatelské 
zóny (usnadněno pro HSOÚ, vytvořit na greenfieldu, musí vycházet z potřeb regionu)  

Závěr: CzInv pošle data k BF (počet regenerací, počet BF na území VÚ, intenzita regenerací), výstupy 
mapování podnikatelského prostředí (budeme sdílet)  
  
Libavá  
OLK – Leona Valovičová  

o v OK se území vyčleněná z vojenských újezdů částečně začlenilo do katastrů stávajících 
obcí, nově vznikly tři obce. 
o K 1. 1. 2016 byly z Vojenského újezdu Libavá vyčleněny obce Město Libavá, Kozlov a 
Luboměř pod Strážnou. Město Libavá spadá nyní pod ORP Šternberk, Kozlov pod ORP 
Olomouc a Luboměř pod Strážnou pod ORP Hranice.  
o Podle příslušnosti k ORP schválila Regionální stálá konference pro území Olomouckého 
kraje obec Město Libavá pod území MAP ORP Šternberk, obec Kozlov pod území MAP 
ORP Olomouc, obec Luboměř pod Strážnou pod území MAP ORP Hranice. 
o Kozlov není v HSOÚ, Libavá a Luboměř po Strážnou jsou v HSOÚ. 
o OK zvýhodňuje obce z HSOÚ v KDT (Program obnovy venkova, Sport a volný čas, 
Památková péče, Doprava a Podpora místních produktů), a to až na úroveň obcí HSOÚ dle 

Strategie rozvoje Olomouckého kraje.  



 
Závěr: v současnosti nemají konkrétní informace o specifických požadavcích obcí  
  
Hradiště  
KVK sRSK – Petra Skálová  

o s územím nespolupracují  
o dělají studie  
o větší nezaměstnanost, slabá občanská vybavenost, dopravní obslužnost (stejné 
problémy jako v celém kraji)  

Závěr: poskytnou více informací a začnou spolupracovat s obcemi (poptají na kraji)  
  
Polná na Šumavě   

o vysoká nezaměstnanost, vylidňování,   
o přelety, přesun techniky – ruch vojenský  
o není to atraktivní lokalita pro CR  
o památky (zanedbané památky – malá podpora ale jen 1 kostel)  
o zpracovávají studii HSOÚ, kde zařazují VÚ  

Závěr: kvituje zařazení do HSOÚ, chtějí zařadit větší podporu pro památky v HSOÚ  
 
 
Zpracovala: Ing. Beáta Hanousková 
Schválil: Mgr. Miroslav Daněk 

  
 
 


